
  

Zápis č. 08/(24-27) 303 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 26. listopadu 2024, 14:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519 

 
Přítomni: Cigánek, Diviš, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Obruča, Pořízka, Přibyl, Přikryl, 

Sedláček, Švec, Vespalec. 
Omluveni:    Fanglová, Řeháková. 
Hosté:    Dzik, Hladík, Opravil (část), Smilek, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Směrnice děkana: Transfer znalostí a technologií na FCH VUT 
4. Směrnice děkana: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských 

studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2025/2026 
5. Směrnice děkana: Admission procedure rules and conditions for admission to study into 

chargeable doctoral degree study programmes taught in English language at the FCH BUT in the 
academic year 2025/2026 

6. Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 2/2024 
7. Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 3/2024 
8. Směrnice děkana č. 6/2024 
 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navržený program byl zaslán členům AS FCH 
elektronicky; k navrženému programu zazněl jeden návrh na doplnění od dr. Krouské: Zařadit bod 9/ 
Různé. K tomuto požadavku nikdo nemá námitky; program je tedy stejný, pouze se přidá bod č. 9/ 
Různé. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen v navržené podobě a se zařazením bodu 9/ Různé. 
 
Zápis z minulého zasedání (č. 302) byl členům Akademického senátu zaslán, na základě připomínek 
členů byly provedeny drobné změny, především formálního charakteru; dále nikdo neměl 
připomínky.  
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 302 byl schválen. 
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AD 2) Informace od vedení 
Informuje děkan, prof. Veselý: 

• Jak již informoval na minulém zasedání Akademického senátu, proběhlo počátkem listopadu 
hodnocení ústavů a doktorského studia; písemné výsledky hodnocení zatím zaslány nebyly; 
zatím pouze víme, že fakulta obdržela většinou hodnocení A2 a jedno hodnocení A3. Jakmile 
budou známy konkrétní výsledky, členové Akademického senátu budou informováni. 
Toto hodnocení je důležité zejména v kontextu národního hodnocení a následného škálování, 
které bude probíhat do konce června 2025. Podklady z VUT budou odeslány do konce března; 
hodnotitelé budou na VUT v červnu (pravděpodobně v období 9. – 12. 6. nebo 16. – 19. 6.). 

• Na příštím zasedání AS FCH bude prezentována zpráva o marketingových aktivitách fakulty. 
• Zápach, který se šíří po budově: Byl objednán analyzátor odpadů; práce proběhnou 

v nejbližších dnech. Další postup bude určen na základě výsledků. 
• Již tento čtvrtek proběhne Studentská odborná konference Chemie je život; registrováno je 

47 účastníků ve 3 sekcích; podařilo se domluvit i podporu ze strany sponzorů. 
• Byla vyhlášena Cena děkana za vynikající studijní výsledky i za vynikající publikační výsledek 

výzkumu – příslušná rozhodnutí (15/2024 a 16/2024) jsou již zveřejněna; termín pro podávání 
přihlášek je v obou případech do 4. 12. 2024. 

 
AD 3) Směrnice děkana: Transfer znalostí a technologií na FCH VUT 
Návrh této směrnice byl projednán na minulém zasedání AS FCH. Předseda AS konstatoval, že před 
zasedáním AS obdržel od děkana fakulty připomínky z právního oddělení rektorátu (zaslány dnes po 
poledni). Připomínky tedy nebyly zapracovány; předseda AS FCH zformuloval návrh usnesení: 
„AS FCH VUT navrhuje posunout termín schvalování této směrnice na následující zasedání, tj. po 
vypořádání připomínek vznesených ze strany AS FCH i ze strany právního oddělení rektorátu“. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: AS FCH VUT navrhuje posunout termín schvalování této směrnice na následující 
zasedání, tj. po vypořádání připomínek vznesených ze strany AS FCH i ze strany právního oddělení 
rektorátu. 
Následně byly projednávány připomínky vznesené právním oddělením; bude třeba upravit některé 
formulace tak, aby znění bylo lépe srozumitelné (konkrétně čl. IV, odst. 3 – „část příjmů fakultního 
pracoviště“). 
Dále bylo dohodnuto, že budou zapracovány všechny připomínky (uloženo na sharepointu). 

 
AD 4) Směrnice děkana: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských 
studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2025/2026 
Předseda AS požádal děkana fakulty o představení dokumentu a předal mu slovo. 
Prof. Veselý: Jedná se o dokument, který vychází z předešlé směrnice s následujícími změnami: 

• Snížení maximálního počtu uchazečů 
• Přijímání studentů pouze na schválená témata příslušnou oborovou radou 
• Zahrnutí možnosti vypsání 2. kola přijímacího řízení 
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Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu. 
Doc. Sedláček: Z dokumentu vyplývá, že nebude možnost funkčně řešit situaci, kdy se přihlásí dva 
kvalitní uchazeči na jedno vypsané téma studia, což vnímá jako problém. Jedná se zejména o případy, 
kdy je vypsáno obecnější téma, které by mohli řešit z různých pohledů dva studenti a tím pádem téma 
zkonkretizovat.  
Obecně vnímá tuto problematiku jako zásadní; ze srovnání s některými jinými univerzitami vyplývá, 
že by bylo vhodné zrevidovat praxi přípravy témat a přijímat studenty DSP např. do obou semestrů. 
Dále byly diskutovány výhody a nevýhody tohoto systému a rozvinula se obecnější diskuze týkající se 
doktorského studia. Nejdůležitější diskutované body: 

• Nutnost dodržovat standardy školitele – témata budou vybírána v návaznosti na kapacitu 
školitele.  

• Nutnost dodržení lhůty pro zveřejnění témat (4 měsíce). 
• Přijímání uchazečů na schválená témata do kapacity školitelů, ale při dodržení dalšího 

pravidla zohledňujícího finanční stránku.  
Dotaz: Jaký bude postoj k situaci, kdy školitel má zajištěné finanční prostředky pro studenty DSP, ale 
již nemá volnou kapacitu? Reaguje děkan: Je nutné si uvědomit, že nyní se nacházíme v přechodném 
období, kdy se do finálního stavu teprve dostáváme. Nicméně, pokud všichni studenti daného 
školitele řádně studují a ukončují studium ve standardní době, lze zažádat o výjimku. 
Dále již diskuze pokračovala ke konkrétním bodům směrnice: 

• Čl. 4 – poslední bod: Jak se bude postupovat v případě shodného počtu bodů? – Rozhoduje 
předseda komise – bude doplněno do dokumentu. 

• Čl. bod 6 – průběh přijímací zkoušky: V dokumentu je uvedeno, že „Přijímací zkouška může 
proběhnout pomocí elektronických komunikačních prostředků“, ale nevyplývá, zda je to volba 
uchazeče nebo podléhá nějakým pravidlům. Bylo dohodnuto, že bude doplněno, že tímto 
způsobem může zkouška proběhnout pouze v odůvodněných případech. 

• Budou opraveny nalezené formální či typografické nepřesnosti. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: Návrh směrnice „Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v 
doktorských studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2025/2026“ byl projednán. 
 
AD 5) Směrnice děkana: Admission procedure rules and conditions for admission to study into 
chargeable doctoral degree study programmes taught in English language at the FCH BUT in the 
academic year 2025/2026 
Předseda AS požádal vedení fakulty o představení dokumentu a předal slovo. 
Dr. Smilek: Návrh vychází opět z loňského dokumentu; je zde doplněn studijní program biofyzikální 
chemie a je omezen maximální počet uchazečů. Dále je změna v čl. 6, který se týká poplatků; uvedená 
změna ale vychází z rektorátní směrnice. 
Předseda AS otevřel diskuzi k tomuto dokumentu.  
Otázka: Uplatňují se zde stejná pravidla jako v předchozím bodě? – Ano, s výjimkou finanční části. 
Připomínka: Jedná se o anglický dokument, ale v hlavičce je české logo; bylo by vhodné to formálně 
sjednotit. – Ano, logo bude nahrazeno anglickým. 
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Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: Návrh směrnice „Admission procedure rules and conditions for admission to study into 
chargeable doctoral degree study programmes taught in English language at the FCH BUT in the 
academic year 2025/2026“ byl projednán. 
 
 
AD 6) Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 2/2024 
Předseda AS požádal děkana fakulty o představení dokumentu a předal mu slovo. 
Prof. Veselý: Dodatek byl připraven v návaznosti na to, že FCH obdržela od 19. 11. 2024 akreditaci na 
SP Chemické technologie a nanotechnologie, pro který chceme otevřít přijímací řízení již v letošním 
roce. Tímto studijním programem se nahrazuje SP Chemie a chemické technologie. 
K dokumentu neměl nikdo žádné dotazy ani připomínky. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: AS FCH VUT projednal dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 2/2024. 
 
AD 7) Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 3/2024 
Předseda AS požádal děkana fakulty o představení dokumentu a předal mu slovo. 
Prof. Veselý: I zde byl dodatek připraven v návaznosti na to, že byla udělena akreditace studijnímu 
programu Potravinářská chemie a biotechnologie; tento SP byl tedy doplněn. 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu. 
V rámci diskuse byly postupně identifikovány tyto problémy: Jedná se o SP, který byl v podstatě 
nahrazen studijním programem Chemie přírodních látek; nyní, když je platná akreditace pro SP 
Potravinářská chemie a biotechnologie, proč budou otevřeny oba SP současně? Z dostupných 
informací víme, že i RVH v čele s rektorem VUT jsou proti tomu, aby bylo otevíráno velké množství 
studijních programů (které se třeba nějak dublují). Jak je to navázáno na rozpočet? Souhlasí s tím 
všichni ředitelé? 
Odpověď: S prof. Márovou, jakožto ředitelkou ÚCHPBT, bude jednání teprve probíhat. Snaha bude 
taková, aby buď byl otevřen pouze jeden ze dvou zmíněných SP nebo aby došlo k vyjádření souhlasu 
od všech ředitelů. 
Na základě výstupů z diskuze předseda AS FCH zformuloval návrh usnesení:  
„AS FCH VUT projednal dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 3/2024 a žádá vedení o vyjasnění podmínek 
pokračování studijního programu Chemie přírodních látek“. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: AS FCH VUT projednal dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 3/2024 a žádá vedení o 
vyjasnění podmínek pokračování studijního programu Chemie přírodních látek. 
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AD 8) Směrnice děkana č. 6/2024 
Předseda AS požádal vedení fakulty o představení dokumentu a předal slovo. 
Doc Vašinová Galiová: Návrh vychází opět z loňského dokumentu; jsou zde dvě změny, a to výše 
poplatku a omezení doby, kdy maximálně mohou mít uchazeči získaný bakalářský titul (na základě 
zkušeností z předešlých let). 
Dále je zde jedna formální změna; ta se týká názvu německého partnera (souvisí se změnou 
struktury). Obecně je ale do budoucna v plánu projednat s německou stranou celkovou koncepci pro 
pokračování tohoto studijního programu. 
K dokumentu neměl nikdo žádné dotazy ani připomínky. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Usnesení: AS FCH VUT projednal návrh směrnice děkana č. 6/2024. 
 
AD 9) Různé 
Doc. Diviš 

• Vstup do prostor ÚCHPBT z chodby od ÚSFCH je přes požární dveře (hranice požárního úseku), 
které by měly být zavřené. Jelikož se jedná o plné dveře, často jsou nechávány otevřené (také 
vzhledem k umístění ústavu). Žádá proto o výměnu za požární dveře prosklené. Tajemník 
prověří možnosti a bude informovat příště. 

• V souvislosti s obsáhlou administrativou již na kolegiu děkana položil otázku, zda by nešly 
alespoň některé procesy digitalizovat, případně alespoň některé dokumenty podepisovat 
elektronicky. Požádal ostatní členy Akademického senátu, aby se k situaci také vyjádřili, zda 
sdílí tento názor.  
Členové AS FCH souhlasí s tím, že by bylo vhodné administrativní zátěž snížit. Tajemník ještě 
doplnil, že je nutno oddělit schvalovací proces od plné digitalizace. Dále se členové AS FCH 
shodli, že budou iniciovat řešení této problematiky na půdě Akademického senátu VUT. Na 
základě uvedeného předseda AS FCH VUT zformulovat návrh usnesení: 
„Akademický senát FCH VUT žádá svoje zástupce v AS VUT, aby zjistili současný stav v oblasti 
elektronických schvalovacích procesů“. 

  Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 

Usnesení: Akademický senát FCH VUT žádá svoje zástupce v AS VUT, aby zjistili současný 
stav v oblasti elektronických schvalovacích procesů 

 
Dr. Cigánek 

• Požádal o urychlené vyřešení osvětlení ve spojovacích chodbách laboratorního traktu, jak bylo 
diskutováno minule a připojuje požadavek na boční osvětlení schodiště v hlavním traktu do 
1.NP/směrem k P2 a knihovně. 
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Dr. Švec 
• Požádal, aby bylo umožněno parkování studentům kombinovaného studia (soboty). – Ano, 

pro parkování pro studenty v sobotu může být udělena výjimka.  
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze; předseda AS FCH VUT připomněl termín příštího 
zasedání: 10. 12. 2024 ve 14:00 hodin. Poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.  
 
Brno, 27. 11. 2024 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková  
 
 
 
.....................................       ..……………………………………. 
     Ing. Jiří Přibyl                prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 předseda SK AS FCH                      předseda KAP AS FCH 
  

………………..……………………. 
  doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
         předseda AS FCH 
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